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Zápis ze zasedání vědecké rady Právnické fakulty 
 konaného dne 6. listopadu 2007 

 
Čas konání: 14:00 – 15:15 hod. 
Místo konání: zasedací místnost děkanátu Právnické fakulty MU 
Přítomni: 33 členů (dle prezenční listiny, která je přílohou č. 1 tohoto zápisu) 
Program jednání (dle pozvánky, která je přílohou č. 2 tohoto zápisu)    

1.  Přivítání a zahájení 
2. Stanovení dalšího postupu habilitačního řízení JUDr. Marie Grossové, Ph.D. 
3. Akreditace studijního programu Právní specializace – navazujícího magisterského 

oboru Veřejná správa 
4. Návrh na schválení školitelů v doktorském studijním programu 
5. Návrh na schválení doc. JUDr. Zdeňky Gregorové, CSc. členkou oborové rady 

DSP 
6. Různé 

1.  Přivítání a zahájení 
Jednání zahájila předsedkyně vědecké rady děkanka prof. JUDr. Naděžda Rozehnalová, CSc. 
Přivítala přítomné členy vědecké rady a představila program zasedání. Děkanka oznámila 
zrušení 2. bodu jednání týkající se habilitačního řízení dr. Grossové z důvodu zpětvzetí návrhu 
navrhovatelkou. 

3. Akreditace studijního programu Právní specializace – navazujícího magisterského oboru    
Veřejná správa 

Prof. Rozehnalová přistoupila k dalšímu bodu jednání a předala slovo doc. Skulové - garantce 
zpracování projektu, který je řešen v rámci rozvojového projektu MŠMT „Rozvoj a inovace 
studijních programů na Masarykově univerzitě“. Doc. Skulová zahájila představení 
akreditačního materiálu – tento materiál je uveden v příloze č. 3 tohoto zápisu. 

Děkanka poděkovala doc. Skulové za představení akreditačního materiálu a vyzvala přítomné 
členy vědecké rady k diskuzi. Diskuzi zahájil děkan Právnické fakulty UK v Praze prof. JUDr. 
Aleš Gerloch, CSc. informací, že jednal s prof. JUDr. Milanem Bakešem, DrSc. – členem 
Akreditační komise MŠMT – směrem k problematice akreditace. S ohledem na to, že nebyl 
prozatím akreditován žádný magisterský program v oboru Právní specializace, je nutné vyřešit 
plnohodnotnost tohoto programu v porovnání s magisterským programem Právo. Nutnost 
specifikace je nutná zejména v upřesnění, zda absolventi magisterského programu Právní 
specializace mohou zastávat pozice plnohodnotně kvalifikovaných právníků. Děkanka reagovala 
na tento diskuzní příspěvek poznámkou, že v rámci číselníku předmětů existuje magisterský 
program Právo a právní věda – jediný v současnosti se nabízející magisterký program, ale 
rozšířit program Právní specializace do magisterského studia by mělo být možné na základě 
Boloňského procesu. K problematice rozeznání rozdílnosti mezi programem Právní specializace 
a programem Právo děkanka uvedla, že případnému zkreslení by měl předcházet Diploma 
Supplement. Děkanka dále zdůraznila, že velmi důležitým faktorem ve věci akreditace je 
stanovisko akreditační komise, neméně důležitým faktorem je také konkretizace existujících 
zákonů. Doc. Svatoň pokračoval v této diskuzi na téma problematiky číselníku a upozornil, že 
právě otázka číselníku je důležitým faktorem v návrhu akreditace magisterského programu 
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Právní specializace. Děkanka potvrdila důležitost této otázky. V diskuzi pokračoval prof. Bejček 
poznámkou, že je nutno zmínit, že program Právní specializace nenahrazuje plnohodnotné právní 
vzdělání, což je možné podpořit i tím, že se jedná o mezioborový obor. Děkanka uvedla, že 
souhlasí se zvážením všech možností. Další komentář vznesl dr. Mazanec.  Dr. Mazanec uvedl, 
že signifikantní není pouze otázka formulace a číselníku, ale také legislativní otázka. Diskuze 
byla shrnuta konstatováním, že je nutné zformulovat a specifikovat, pro které právní profese 
program neaspiruje, což by mělo sloužit  jako určitý precedens i směrem k soukromým školám. 

Po této diskuzi děkanka prof. Rozehnalová a doc. Skulová opustily místnost k prodiskutování 
formulace usnesení. Po jejich návratu jednání k tomuto bodu pokračovalo připomínkami a 
komentáři ze strany přítomných členů vědecké rady, zvláště pak k taxativnímu výčtu profesí. 
Další připomínky byly vzneseny k názvu programu. 

S ohledem na vznesené poznámky a připomínky vědecká rada přijala všemi hlasy přítomných 
toto tříbodové usnesení: 

 1. Vědecká rada schvaluje pro navrhovaný navazující stupeň programu Právní specializace 
oboru Veřejná správa koncepci přijímacího řízení a státní závěrečné zkoušky.  

2. Vědecká rada zavazuje předkladatele výše uvedeného studijního programu k výslovnému 
vyjádření (v akreditačních materiálech i v případných dalších informacích) skutečnosti, že toto 
studium neposkytuje vzdělání, které je zvláštními zákony vyžadováno pro výkon funkce soudce, 
advokáta, státního zástupce, notáře, exekutora.  

3. Předkladatelé se zavazují znovu zvážit a předložit této vědecké radě název oboru tak, aby 
nevznikly důvody k záměně.   

4. Návrh na schválení školitelů v doktorském studijním programu 

Doc. Kalvodová zahájila další bod jednání a předala slovo proděkance pro doktorské studium a 
rigorózní řízení doc. JUDr. Zdeňce Gregorové, CSc., která v souladu se čl. 26 odst. 1 Studijního 
a zkušebního řádu MU předložila vědecké radě návrh oborové komise doktorského studijního 
oboru Občanské právo na schválení jmenování doc. JUDr. Karla Marka, CSc., z katedry 
obchodního práva Právnické fakulty MU, školitelem studentů v doktorském studijním programu 
Teoretické právní vědy, studijním oboru Občanské právo. Proděkanka návrh zdůvodnila tím, že 
doc. Marek je již jmenován školitelem pro obor obchodní právo, a uvedla, že vzhledem k 
hraničnímu charakteru některých témat disertačních prací zpracovávaných v oboru Občanské 
právo (zejména problematika závazkových vztahů, konkurzu a vyrovnání)  bude jmenování doc. 
Marka školitelem i pro obor Občanské právo přínosem pro kvalitu jejich zpracování.  Jelikož 
nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky, přednesla proděkanka Kalvodová vědecké radě 
návrh usnesení v níže uvedeném znění a požádala o jeho schválení. Vědecká rada poté přijala 
všemi hlasy přítomných toto usnesení: 

Vědecká rada Právnické fakulty Masarykovy univerzity schvaluje jmenování doc. JUDr. Karla 
Marka, CSc. školitelem studentů v doktorském studijním programu Teoretické právní vědy, 
studijním oboru Občanské právo. 

 
Proděkanka Gregorová rozšířila tento bod zasedání o  návrh týkající se schválení dalších 
školitelů z řad akademických pracovníků (s titulem CSc. a Ph.D.) pro konkrétní studenty DSP a 
konkrétní témata disertačních prací. Doc. Gregorová přednesla návrh celý, přičemž upozornila 
na změnu v tématu doktorské disertační práce u JUDr. Ondřeje Kábely (navrhovaný školitel 
JUDr. Filip Křepelka, Ph.D.). Tuto změnu zdůvodnil prof. Týč tím, že u původně předloženého 
tématu („Územní plánování jako předpoklad trvale udržitelného rozvoje v kontextu práva ES“) 
hrozila určitá popisnost, a proto bylo navrřeno téma přeformulovat – nové téma zní: „Dopady 
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práva Evropské unie na rozhodování o projektech dotýkajících se životního prostředí“. Jelikož 
k tomuto návrhu nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky, přednesla proděkanka 
Kalvodová vědecké radě návrh usnesení v níže uvedeném znění a požádala o jeho schválení. 
Vědecká rada poté přijala všemi hlasy přítomných toto usnesení: 
 
Vědecká rada Právnické fakulty Masarykovy univerzity schvaluje navržené akademické 
pracovníky dle seznamu tohoto návrhu (příloha č. 4) školiteli pro konkrétní studenty a 
konkrétní témata disertačních prací. 

5. Návrh na schválení doc. JUDr. Zdeňky Gregorové, CSc. členkou oborové rady DSP 

Doc. Kalvodová uvedla další bod jednání týkající se schválení doc. JUDr. Zdeňky Gregorové, 
CSc. novou členkou oborové rady doktorského studijního programu Teoretické právní vědy. 
Návrh byl předložen v souladu s čl. 25 odst. 2 Studijního a zkušebního řádu MU na základě 
návrhu předsedkyně oborové rady doktorského studijního programu Teoretické právní vědy  doc. 
JUDr. Věry Kalvodové, Dr. S ohledem na to, že doc. Gregorová je od 1.9.2007 proděkankou 
Právnické fakulty MU pro doktorské studium a rigorózní řízení, předsedkyně oborové rady DSP 
doc. Kalvodová předložila dne 4.10.2007 oborové radě ke schválení elektronickým hlasováním 
návrh na změnu ve složení oborové rady – jmenování doc. Gregorové členkou oborové rady. 
Oborová rada dne 11.10.2007 návrh všemi 18 hlasy schválila. Jelikož nebyly vzneseny žádné 
dotazy ani připomínky, přednesla proděkanka Kalvodová vědecké radě návrh usnesení v níže 
uvedeném znění a požádala o jeho schválení. Vědecká rada poté přijala 32 hlasy (doc. Gregorová 
se zdržela hlasování) toto usnesení: 

Vědecká rada Právnické fakulty Masarykovy univerzity schvaluje jmenování doc. JUDr. 
Zdeňky Gregorové, CSc. členkou oborové rady doktorského studijního programu Teoretické 
právní vědy. 

6. Různé 

Předsedkyně vědecké rady děkanka prof. JUDr. Naděžda Rozehnalová, CSc. otevřela poslední 
bod jednání. K tomuto bodu jednání nebyly vzneseny další připomínky či příspěvky, 
předsedkyně vědecké rady děkanka prof. Rozehnalová tedy poděkovala přítomným za účast, 
oznámila plánovaný termín dalšího zasedání 4. prosince 2007 a zasedání vědecké rady ukončila. 
 
 
V Brně dne 13. listopadu 2007                                                        
 
                                                                                   prof. JUDr. Naděžda Rozehnalová, CSc., v.r. 
                                                                                                                 děkanka 
 
Zapsala: Věra Redrupová                                                                                                                               
 
Přílohy: 
1. Prezenční listina 
2. Pozvánka 
3. Materiál k akreditaci studijního programu Právní specializace – navazujícího magisterského 

oboru Veřejná správa 
4. Návrh na schválení školitelů doktorského studijního programu 


